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Drage studentice i studenti, 
bliži nam se kraj još jedne godine, vrijeme kada obično želimo 

podvući crtu iza onoga što smo napravili i u narednu godinu 

krenuti s nekim novim ciljevima i  željama. 

Šesti broj Gaudeamusa, našeg zajedničkog informativ-

nog lista, upravo donosi dio onoga što smo zajedno radili. 

Svakako najvažniji događaj na našem Veleučilištu u posljed-

njem kvartalu godine bila je promocija monografi je Kako smo 

rasli u kojoj smo pokušali objediniti naše aktivnosti, predstaviti 

studijske programe, istaknuti uspjehe Veleučilišta posebno na 

programu međunarodne suradnje i sve važne trenutke dvana-

estogodišnjeg rada i djelovanja naše visokoškolske ustanove. 

Dvanaest godina možda je dug period u životu jednog čovje-

ka, ali je i kratko vrijeme u životu jedne ustanove. Toga smo ite-

kako svjesni. Međutim, upravo zbog toga sretni smo što smo u 

dvanaest godina uspjeli toliko toga ostvariti. 

Ono što nije zapisano brzo se zaboravlja. Zbog toga smo 

ovom monografi jom željeli na jednom mjestu zapisati naše 

početke, sve ono što je do sada učinjeno, zahvaliti svima koji 

su u tome na bilo koji način sudjelovali i onima koji su nam 

pomagali. 

Monografi ja je opremljena i velikom galerijom fotografi -

ja, posebno sa studentske terenske nastave i s promocija.        

Nadam se da ćemo u godini koja nam dolazi ispuniti još 

neka vlastita ali i vaša očekivanja, da ćemo svi zajedno biti i 

zreliji i spremniji za  nova iskustva i nove izazove.

U Novoj 2016. želim svima puno zdravlja, osobnog i po-

slovnog zadovoljstva, sreće i uspjeha. 

   Vaš dekan
   dr. sc. Ivan Toth

Benjamin Franklin
(Boston, 17. siječnja 1706. 

- Philadelphia, 17. travnja 1790.),  američki državnik, 
fi lozof, izumitelj, fi zičar, ekonomist i pisac

Franklin prvi utvrđuje identičnost munje s elektri-
citetom, postavlja novu teoriju elektriciteta, dokazujući 
postojanje pozitivnog i negativnog elektriciteta, otkriva 
tijek i karakteristike Golfske struje, te pronalazi gromobran, 
što mu pronosi ime cijelim svijetom. Godine 1775. postaje 
član američkog kongresa i jedan od autora “Deklaracije 
neovisnosti”.

„Ili napiši nešto vrijedno čitanja, 
ili uradi nešto vrijedno pisanja.“

dddddddddddddddddddddddddddddr. sc. Ivan Totht



Gaudeamus 4

 Konferencija Dani kriznog upravljanjaPanel diskusija „Migracijska kriza“

Veleučilište Velika Gorica organiziralo je panel 
diskusiju na temu „Migracijska kriza“ u sklopu šeste 
tematske cjeline međunarodne konferencije „Dani 
kriznog upravljanja“ 2016. godine. 

Izbjeglička kriza zadnjih mjeseci je uzdrmala Europ-
sku uniju. Nespremna za ovu vrstu izazova, Europska uni-
ja nije pronašla adekvatne odgovore. Bez zajedničke 
politike prema izbjeglicama i migrantima, članice 
Europske unije bile su prisiljene tražiti individualne 
odgovore na ovaj izazov.

S tim u svezi Veleučilište je potaknulo diskusiju 
o iskustvima u rješavanju migracijske krize u našem 
okruženju.

Na panel diskusiji sudjelovali su predstavnici 
institucija i ustanova iz Hrvatske, Slovenije, Makedo-

nije i Bosne i Hercegovine. Nakon rasprave doneseni su 
zaključci 

Moderator panel diskusije bio je dr. sc. Siniša Tata-
lović, ujedno i predsjednik Znanstvenog odbora Devete 
konferencije Dani kriznog upravljanja, koja će se održati 
početkom travnja sljedeće godine u Splitu.

Migracijska kriza je humanitarno pitanje
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Panel diskusija „Migracijska kriza“

Sudionici panel diskusije: 
dr. sc. Jadran Perinić (Državna uprava za zaštitu i spašavanje)

dr. sc. Robert Mikac (Fakultet političkih znanosti Zagreb)

Robert Markt dipl.oec.  (Hrvatski Crveni križ)

Ana Kunštek bacc.ing. admin.chris. (Hrvatski Crveni križ)

dr. sc. Denis Čaleta (Institut za korporativne varnostne 
študije, Slovenija)

Martina Čarija, prof. psih. (Centar Modus)

Kristina Perišić, prof. psih. (Centar Modus)

Lana Gjurić, prof. psih (Centar Modus)

Tihomir Štrekelj (UNHCR)

dr. sc. Ivan Toth (Veleučilište Velika Gorica)

dr. sc. Željko Dobranović (Koordinacijsko vijeće EVCPF-a)

dr. sc. Branko Mihaljević (Veleučilište Velika Gorica)

dr. sc. Ivan Nađ (Veleučilište Velika Gorica)

dr. sc. Nedžad Korajlić (Fakultet za kriminalistiku, krimino-
logiju i sigurnosne studije Univerziteta u Sarajevu)

dr. sc. Jasmin Ahić, (Fakultet za kriminalistiku, kriminologi-
ju i sigurnosne studije Univerziteta u Sarajevu)

dr. sc. Admir Hadžikadunić (Fakultet za kriminalistiku, 
kriminologiju i sigurnosne studije Univerziteta u 
Sarajevu)

dr.sc. Ermina Bakić (Fakultet za kriminalistiku, kriminologi-
ju i sigurnosne studije Univerziteta u Sarajevu)

dr. sc. Marjan Gjurovski (Fakultet bezbednosti Skopje)

dr. sc. Duško Tomić (Fakultet za inženjerski menadžment)

doc. dr. sc. Stanko Bulajić (Fakultet za inženjerski menad-
žment)

Igor Magdalenić struč.spec.ing.admin.chris. (Udruga 
kriznog menadžmenta)

Zaključci panel diskusije: 
1. 

Migracijska kriza 2015. pokrenula je brojne rasprave 
na političkim, stručnim i društvenim razinama. 

Unatoč tome još uvijek nema ni približno 
usklađenih mišljenja o uzrocima i posljedicama 

migracijske krize u Europi.

2. 

Migracijska kriza svoje uzroke ima u ekonomskim 
odnosima na globalnoj razini koji potiču 

ljude da se kreću prema razvijenim državama. Pored 
toga, uzroci su i sve brojniji sukobi 

u različitim dijelovima svijeta posebno na 
Bliskom istoku.

3. 

Migracijska kriza u Europi prvenstveno je 
humanitarno pitanje što je u svom djelovanju 

pokazao veći dio europskih država.

4. 

Migracijska kriza za posljedicu ima i određene 
sigurnosne rizike posebno one vezane za opasnost 
od terorizma. Zbog toga neke europske države su 
ovo pitanje pokušale ili su ga uspjele sekuritizirati.

5. 

Migracijska kriza već sada je uzrokovala a u 
budućnosti će imati još veće posljedice na europske 

društva, posebno njihovu stabilnost i sigurnost.

6. 

Republika Hrvatska do sada je vodila primjerenu 
politiku prema migracijskoj krizi, prilagođavajući 

je konkretnim uvjetima na terenu i u širem 
regionalnom okviru.

7. 

Operativni profesionalni i volonterski sustav uložio 
je ogroman napor i profesionalno je reagirao u 

skladu sa svojim raspoloživim resursima.

8. 

Pored pozitivnih rješenja koja će se moći 
primjenjivati kao buduća dobra praksa, 

uočene su potrebe i za otklanjanjem određenih 
nedostataka koji su uglavnom povezani 

sa specifi čnostima ove krize.

9. 

Neophodna je dodatna edukacija za sudjelovanjem 
u rješavanju migracijskih kriza na t emelju stečenih 

iskustava u sklopu stručnih studija
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Tranzitni centar Slavonski Brod

Veleučilište Velika Gorica je u suradnji s Državnom 
upravom za zaštitu i spašavanje organiziralo posjet 
zimskom prihvatno-tranzitnom centru u 
Slavonskom Brodu.

Prihvatilište za migrante posjetilo je 22-je studenata 
kriznog menadžmenta u sklopu terenske nastave.

U petak, 13.10.2015. oko 11:00 stigli smo u  prihvatno-
tranzitni centar u Slavonskom Brodu gdje nas je dočekao 
naš vodič, gospodin Josip Job iz DUZS-a. Nakon prolaska 
kroz osiguranje ušli smo u centar gdje smo dobili uvodne 
riječi od Generala Ivana Jurića, koji nam je objasnio ulogu 
vojske u ovoj kriznoj situaciji, njihove kapacitete te nam 
je ukratko ispričao kako je tekla izgradnja samog kampa. 
Također smo saznali da kamp u sadašnjim kapacitetima 
može zaprimiti do 5000 ljudi.

Nedugo nakon toga pridružio nam se i potpredsjed-
nik Vlade Republike Hrvatske i ministar unutarnjih poslova 
Ranko Ostojić, koj se osvrnuo na važnost suradnje svih or-
ganizacija u ovakvoj situaciji.

Potom smo se zaputili u razgledavanje kampa. Prošli 
smo uz skladišta koja se od strane vojske, DUZS-a i Crve-
nog križa koriste za organizaciju svih pristiglih logističkih 
resursa, razgledali smo zapovjedni šator i šator za medije 
te po dolasku u centar za registraciju smo susreli grupu 
migranata koji su upravo prolazili kroz taj proces.

Kroz registracijski prostor smo i sami prolazili, kako bi 
vidjeli organizaciju i sam proces registracije.

Ušli smo također i u jedan od sektora u kojima su 
migranti smješteni tijekom svog boravka u kampu te smo 
također vidjeli i odlazak vlaka s grupom migranata, što 
nam je s organizacijskog i koordinacijskog aspekta bilo 
vrlo zanimljivo za promatrati.

Tijekom razgledavanja susretali smo brojne pred-
stavnike DUZS-a, Crvenog križa, MUP-a, OS te ostalih ne-
vladinih organizacija koji su nam ukratko objasnili svoje 
dužnosti i zadatke te nam upotpunili sliku o funkcionira-
nju kampa.

Po završetku razgledavanja okupili smo se u zapo-
vjednom šatoru, gdje su nam se pridružili general Jurić te 
predstavnica MUP-a Helena Biočić iz službe za odnose s 
javnošću MUP-a i glasnogovornica MUP-a Kata Nujić, koje 
su nam ukratko ispričale kako je organizirana komuni-
kacija s medijima, koliko često se daju izjave te smo čuli 
zanimljiva iskustva s novinarima koja su do sada imale u 
kampu. Prilikom ovog sastanka svi su bili vrlo otvoreni za 
naša pitanja, pri čemu smo dobili prilično detaljnu sliku 
situacije, sa svim negativnim i pozitivnim i negativnim as-
pektima.

Za kraj smo još prošli kroz zapovjedno vozilo MUP-a 
na koje je spojen video nadzor cijelog kampa te smo oko 
14:00 napustili kamp pri čemu nas je ispratio rukovoditelj 
kampa, gospodin Miroslav Puž iz MUP-a.

Za kraj bih se još osvrnula na samu organizaciju kam-
pa koja je na vrlo visokoj razini. Dojmilo nas se s kolikom 

je pažnjom isplaniran taj relativno mali prostor kroz 
koji dnevno prolaze tisuće ljudi te kako ne samo da 
se zadovoljavaju njihove osnovne potrebe već kamp 
ima otvoren wireless, kupaonice, tuševe, spavaonice, 
šatore za molitvu, a prilikom registracije ili ukrcava-
nja na vlak nema čekanja ni naguravanja. Sve službe 
maksimalno rade na sigurnosti i organizaciji čime se 
ne daje puno prostora greškama i problemima.

Sve u svemu ovaj posjet kampu smatramo 
vrlo korisnim iskustvo jer smo iz prve ruke čuli kako 
se rukovodi jednom krizom koja se nije očekivala 
niti je bila u bilo kakvim unaprijed pripremljenim 
planovima

Naši studenti s migrantima u Slavonskom Brodu
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Studenti iz cijelog svijeta na školovanju na Veleučilištu i Croatia Airlinesu

Veleučilište je potpisalo sporazuma za 
provođenje studijskog programa održavanja 
zrakoplova u suradnji s tvrtkom Croatia Airlines

 Prilagođavanjem potrebama današnjeg društva, 
drugačijim i inovativnim pristupom u obrazovanju može 
se postići uspjeh i pozicioniranje u sustavu obrazovanja. 
Analiza tržišta ljudskih potencijala, pokazala je potrebu 
za obrazovanjem određenih kadrova gdje je ustanovljen 
nedostatak stručnjaka pojedinih struka. Iz tog su razloga 
na Veleučilištu i osnovani upravo studiji koji se pojavljuju 
po prvi puta u obrazovnom procesu, ne samo u Hrvat-
skoj, već i u široj regiji. Time je Veleučilište postalo pot-
puno drukčije  od drugih te je dodatno pojačalo svoju 
konkurentsku sposobnost. 

To potvrđuje i činjenica  da je na Veleučilištu oko 
40 stranih studenata, a nedavno je potpisan i novi spo-
razuma za provođenje studijskog programa održavanja 
zrakoplova u suradnji s tvrtkom Croatia Airlines. To je novi 
međunarodni program školovanja tehničkog osoblja, je-
dini takve vrste u Europi i e iznimnog komercijalnog, ali i 

strateškog potencijala. Program je odobrila i certifi cirala 
Europska agencija za civilno zrakoplovstvo (EASA) i 
očekuje se da će privući veliki broj polaznika iz cije-

log svijeta. Program je jedinstven po tome 
što  polaznici, na jednome mjestu, dobivaju 

objedinjenu i teorijsku i praktičnu nastavu te mogućnost 
završetka školovanja stjecanjem akademske titule.

Konkretno, program omogućuje polaznicima do-
bivanje osnovne tehničke dozvole B1 za održavanje zra-
koplova, kao i inženjerske dozvole C1 za vođenje velikih 
pregleda na zrakoplovu.

Osim toga, polaznicima se omogu-
ćuje i dobivanje dozvole za održavanje 
zrakoplova Airbus 320. Dakle, studentima 
je tijekom studija omogućeno da objedine 
teoriju i praksu, koja rezultira dobivanjem 
akademske titule inženjera prvostupnika.

Britanci, Nijemci, Pakistanci na studiju 
održavanja zrakoplova

Program omogućuje polaznicima dobivanje
osnovne tehničke dozvole B1

za vođenje velikih pregleda na zrakoplovu
za održavanje zrakoplova, kao i inženjerske dozvole C1

iz Velike Britanije, Njemačke, Cipra, Pakistana i Bliskog Istoka.
U prvoj skupini na školovanju je 12 polaznika
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Konferencija za medije

U Državnoj upravi za zaštitu i spašavanje medijima 
je predstavljen projekt EU CIRCLE, u kojemu 
sudjeluju Državna uprava za zaštitu i spašavanje, 
Veleučilište Velika Gorica i Državni 
hidrometeorološki zavod. Cilj projekta je ojačati 
otpornost međusobno povezanih i međuovisnih 
kritičnih infrastruktura na klimatske promjene.

Sve učestalije poplave, potresi, požari, snažni vje-
trovi i druge prirodne katastrofe, koje uzrokuju klimatske 
promjene, postaju sve snažnija globalna opasnost, ali i 
sve veći izazov za naše društvo. Stotine je tisuća poginu-
lih, milijuni eura štete i milijuni ljudi koji moraju napustiti 
svoje domove svake godine. Stoga svaka zemlja mora 
biti spremna na vrijeme reagirati i otkloniti eventualne 
posljedice. 

O spomenutim problemima na konferenciji za no-
vinare govorili su Branka Ivančan Picek iz Državnog hi-
drometeorološkog zavoda, Robert Mikac ispred Državne 
uprave za zaštitu i spašavanje i Alen Stranjik ispred Veleu-
čilišta Velika Gorica.    

Naime, uloga Državne uprave za zaštitu i spašava-
nje kreiranje i razvoj konačnog tehničkog rješenja te sof-
tvera za simulaciju povezanosti infrastruktura, klimatskih 

opasnosti, učinaka i širenje rizika/utjecaja.
DHMZ kao operativna, ali i znanstveno-istraživač-

ka institucija, nacionalno je središte izvrsnosti i znanja u 
području meteorologije i klimatologije. -Drago nam je 
da je naša stručnost prepoznata i šire i da nam je povje-
reno vođenje jednog važnog zadatka u okviru projekta 
EU-CIRCLE a to je pregled raspoloživih vremenskih i kli-
matskih podataka-rekla je koordinatorica projekta ispred 
DHMZ-a Branka Ivančan-Picek.

Veleučilište Velika Gorica ima najbolje stručnjake iz 
područja zaštite kritične infrastrukture te mu je povjerena 
vodeća zadaća u projektu EU CIRCLE u području 
pokazatelja otpornosti kritične infrastrukture. -Poznato je 
da klimatske promjene utječu na trajanje i učinkovitost 
kritične infrastrukture i imaju razorne učinke u smislu 
ljudskih i ekonomskih gubitaka. Moderne kritične infra-
strukture su međusobno povezane i stoga ekstremni 
događaji mogu dovesti do kaskadnih zatajenja. Ako mo-
žemo pridonijeti da se posljedice, uzrokovane klimatskim 
promjenama umanje, onda nam je velika čast što smo 
sudionici EU CIRCLE-a. Iskoristit ćemo svoja znanja u pro-
vedbi ovog znanstveno-istraživačkog projekta-, istaknuo 
je Alen Stranjik..

Hoće li klimatske promjene uzrokovati zatajenje 
funkcionalnosti kritične infrastrukture u Republici Hr-
vatskoj i Europi – odgovore na ovo pitanje mogli bi dati 
upravo rezultati projekta EU CIRCLE, u kojemu sudjeluju 
akademske ustanove, vladine organizacije, meteorološke 
službe i tvrtke iz područja klimatologije i zaštite kritične 
infrastrukture iz devet zemalja Europske unije. To su: Nor-
veška, Ujedinjeno Kraljevstvo, Francuska, Njemačka, Itali-
ja, Hrvatska, Grčka, Poljska i Cipar.

Je li naša kritična infrastruktura spremna
na klimatske promjene?

Što je kritična infrastruktura? 
To su  sustavi, mreže i objekti od nacionalne važnosti čiji 

prekid djelovanja ili prekid isporuke roba ili usluga može 

imati ozbiljne posljedice na nacionalnu sigurnost, zdravlje 

i živote ljudi, imovinu i okoliš, sigurnost i ekonomsku 

stabilnost i neprekidno funkcioniranje vlasti.
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RECIPE-definiranje ciljeva projekta na cjelodnevnoj radionici

Na Cipru je održan drugi po redu projektni 
sastanak partnera projekta EU-CIRCLE, 
financiranog iz paneuropskog okvira 
OBZOR 2020.

Sastanak na Cipru donio je novi krug razgovo-
ra o otpornosti kritične infrastrukture na klimatske 
promjene, a započeo je pregledom dosadašnjih 

Veleučilište sudjeluje i u EU projektu RECIPE 
(Resilience of Cricital Infrastructure Protection in 
Europe), u sklopu kojega je u hotelu Aristos održana 
radionica u vezi definiranja tri glavna cilja RECIPE 
projekta.

Glavni ciljevi projekta RECIPE u kojemu sudjeluje 
Veleučilište Velika Gorica je uspostava javno-privatnog 
partnerstva u području zaštite kritične infrastrukture, us-
postava mehanizama za razmjenu osjetljivih podataka iz-
među sudionika u sustavu zaštite kritičnih infrastruktura 
i uspostava preduvjeta za razvoj nacionalnog centra za 
kritične infrastrukture. 

Naime, u svibnju 2014. godine, Konzorcij sači-
njen od partnera iz Republike Hrvatske, Republike 
Srbije i Kraljevine Švedske sudjelovao je na natječaju 
Europske komisije za projekte prevencije i pripravno-

Partnerstvo u zaštiti kritične infrastrukture Partnerstvo u zaštiti kritične infrastrukture 

sti u području civilne zaštite i iznenadnog onečišćenja 
mora, s prijedlogom projekta na temu zaštite kritične 
infrastrukture.

Navedeni je Projekt odabran za sufi nanciranje te 
je između Konzorcija i Europske komisije potpisan Spo-
razum o dodjeli sredstava. Vrijednost projekta iznosi 
408.675 €, sa stopom sufi nanciranja od 75% (306.506 €). 
Implementacija Projekta provodi se u Republici Hrvat-
skoj, Republici Srbiji i Kraljevini Švedskoj, a partneri u pro-

vedbi su: Državna uprava za zaštitu i spašavanje kao koor-
dinator, Veleučilište Velika Gorica iz Velike Gorice, Fakultet 
za bezbednost Sveučilišta u Beogradu iz Srbije i Švedska 
agencija za hitne situacije. Projekt je započeo 1. siječnja 
2015., s predviđenim završetkom 30. lipnja 2016. godine. 

Više o Projektu možete pronaći na:www.recipe2015.eu

Sudionici projekta EU CIRCLE sastali se na Cipru
aktivnosti na projektu u koji su se uključili svi par-
tneri, a nakon toga je održana otvorena rasprava.

Glavni strateški cilj projekta jest krenuti u 
smjeru infrastrukturnih mreža otpornih na današ-
nje prirodne ugroze i njihovo jačanje za buduće 
klimatske promjene, a vodi ga Nacionalni centar za 
znanstvena istraživanja iz Grčke.
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Seminar u organizaciji VVG-a i DUZS-a

Na Veleučilištu je organiziran napredni semi-
nar pod nazivom Ovladavanje procjenom rizika i 
optimalno upravljanje rizicima prema ISO 31000 

i IEC 31010. Seminar je namijenjen sigurnosnim ko-
ordinatorima i njihovim zamjenicima, menadžerima 
rizika,vlasnicima poslovnih procesa, menadžerima 
poslovnih fi nancija, menadžerima poslovnih rizika, 
menadžerima za sukladnost s propisima, menadže-
rima projekata i odgovornim osobama za informa-
cijsku sigurnost i sukladnost unutar organizacije.

Optimalno upravljanje rizicima

Kratki pregled
U intenzivnom trodnevnom seminaru polaznici 

su razvili kompetencije za svladavanje modela za 

provedbu procesa upravljanja rizicima u svojim 

organizacijama pomoću normi 

ISO 31000:2009 i IEC 31010:2009

 kao referentnim okvirom. Na temelju praktičnih 

vježbi, polaznici stječu potrebna znanja i 

vještine za obavljanje optimalne procjene rizika 

i upravljanje rizicima u vremenu u kojem su 

upoznati s njihovim životnim. 

Tijekom obuke predstavljena je opća norma za 

upravljanje rizicima ISO 31000, 

preporučeni model procesa, te način kako 

javni i privatni sektor mogu koristiti norme i 

smjernice za alate koji se koriste za procjenu 

rizika ISO/IEC 31010.

Certifikacija
Nakon uspješno završenog “ISO 31000 Risk 

Manager” ispita, sudionici se mogu prijaviti za 

dodjelu certifi kata ISO 31000 

Privremenog menadžera rizika 

ili za Certifi ciranog ISO 31000 Menadžera rizika, 

ovisno o njihovoj razini iskustva.

Seminar su otvorili načelnik sektora civilne 
zaštite pri Državnoj upravi za zaštitu i spašavanje 
dr. sc. Robert Mikac, prodekan za nastavnu dje-
latnost Veleučilišta Velika Gorica dr. sc. Ivan Nađ i 
dr. sc. Zdenko Adelsberger, ujedno i predavači na 
seminaru. Napredni seminar provodio se početkom 
studenog u organizaciji Veleučilišta Velika Gorica  i 
Državne uprave za zaštitu i spašavanje.
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Veleučilište na konferenciji „Zagrebačka županija - pametna županija (Smart County)“

Uz suorganizaciju tjednika Lider, Zagrebačka 
županija organizirala je konferenciju „Zagrebačka 
županija - pametna županija (Smart County)“.

S ciljem jačanja i povećanja konkurentnosti župani-
je, svrha je bila upoznati njezine sudionike – županijske 
vijećnike, gradonačelnike i načelnike, predstavnike župa-
nijskih institucija, udruženja obrtnika, poslovnog sektora, 
s razumijevanjem pojmova društvo znanja, digitalna teh-
nologija, digitalno gospodarstvo, e-Goverment, Smart 
City, Smart Region, Smart County, te s njihovom pri-
mjenom i razvojem u EU i Hrvatskoj, kao i mogućnostima 
primjene u Zagrebačkoj županiji.

Uz predstavnike brojnih institucija i ustanova u pa-
nel raspravi „Pametna županija za konkurentniju Zagre-
bačku županiju“, koju je moderirao Miodrag Šajatović, 
glavni urednik Lidera, sudjelovali su župan Stjepan Kožić, 
gradonačelnik Zaprešića Željko Turk, Alen Stranjik - po-
moćnik dekana za međunarodnu suradnju Veleučilište 

Velika Gorica i Mladen Vedriš - predstojnik Katedre za eko-
nomske znanosti zagrebačkoga Pravnog fakulteta.

VVG može pridonijeti razvoju pametne županije

Zahvala organizatora
Zagrebačka županija zahvalila je svima

 koji su sudjelovali na konferenciji, posebno 
uvodničarima i panelistima, među kojima je

 bio i pomoćnik dekna Alen Stranjik. 
Kako je konferencija bilo iznimno uspješna, 

nastavak je najavljen i sljedeće godine. 

Što je „pametna županija 
(Smart County)“? 

Ovim pojmom defi nirano je geografsko 
područje u kojem se visoke tehnologije, a 
prvenstveno ICT, integriraju s područjima 
energije, transporta, uprave, industrije, s 
ciljem postizanja višestrukih rezultata za 
dobrobit građana, energetsku efi kasnost, 

bolju mobilnost, pametan razvoj, 
konkurentnost, održivost. Riječ „smart“ 
kompleksniji je od njezina doslovnog 

prijevoda „pametan“. Ona u ovom slučaju 
znači biti agilan, inovativan, proaktivan.

Slušamo samo komentare pohvale na 
održanu Konferenciju.

U zaključcima konferencije navodi se da će Zagre-
bačka županija izraditi Strategiju razvoja informacijske i 
komunikacijske tehnologije (IKT) na svome području 
(Smart County), koja treba pridonijeti povećanju kon-
kurentnosti gospodarstva i podizanja kvalitete života te 
poticanju potražnje za IKT rješenjima, posebno u unapre-
đenju javnih usluga. Nadalje, podržat će izradu strategija 
pametnih gradova (Smart Cities), te nastaviti s programi-
ma razvoja širokopojasnog pristupa Internetu i e-mobil-
nosti (gradnjom punionica za električna vozila).

(Izvor: http://www.zagrebacka-zupanija.hr)
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      Nagrada CCNA Curricula Excellence

Cisco mrežna akademija (Cisco Networking 
Academy), koja djeluje u sklopu Veleučilišta 
Velika Gorica dobila je priznanje za najbolju 
akademiju u provođenju CCNA programa 
(“CCNA Curricula Excellence”) za 2014. godinu u 
konkurenciji od oko 1800 akademija iz 30 
zemalja srednje Europe, Rusije i CIS-a (zemalja 
istočne Europe).

Nagrada “CCNA Curricula Excellence” potvrđu-
je izvrsnost rada VVG Cisco akademije, uključujući i 
uspjeh studenata, njihovu prolaznost na edukaciji te 
njihovu ocjenu rada instruktora i akademije. VVG Cisco 
akademija ima pravo od sada koristiti ikonicu “Curricu-
lum Excellence icon” koja pokazuje kvalitetu rada aka-
demije.

Ovo je treće i najvažnije priznanje u nizu u zadnje tri 
godine. Do sada su priznanja bila za predavača:

VVG CISCO akademija najbolja u konkurenc 
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razvijen 1997. godine, koji 
za cilj ima podučavati  stu-
dente kako dizajnirati, iz-
graditi, održavati i osigurati 
računalne mreže. 

Cisco mrežna akade-
mija pruža on-line tečajeve, 
interaktivne

^ alate i hands-on 
aktivnosti kako bi se 
studenti praktično i te-
oretski pripremili

^ za uspješne karijere u 
ICT-u i umrežavanju raču-
nala u gotovo svakoj vrsti

^ industrije u bilo kojoj 
zemlji na svijetu. VVG Cisco 
akademija podržava pro-
grame

^ CCNA Routing/
Switching, CCNA Security i 
CCNP, kao i dodatne aktiv-
nosti za studente Veleučili-
šta Velika Gorica.

Nagrada CCNA Curricula Excellence

é 2012. godine: Expert Level instructor excellen-
ce (po rezultatima među 10% najboljih instruk-
tora u svijetu)

é 2013. godine: Advanced Level instructor 
excellence  (po rezultatima među 25% najboljih 
instruktora u svijetu)

CISCO akademija na Veleučilištu djeluje od 
2011. Godine. To je globalni obrazovni program 

iji 30 europskih zemalja

6/2015
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      Veliko je ovo priznanje za Veleučilište,
     posebno za Cisco akademiju

      i njenog voditelja mr.sc. Davorina Valenčića

Trenutno su na VVG Cisco akademiji organizirani te-
čajevi CCNA R/S i CCNA Security, a u planu je pokretanje 
naprednog Cisco CCNP tečaja.

Osnovna svrha otvaranja VVG Cisco akademije je 
da studenti VVG-a imaju mogućnost  stjecanja praktičnih 
znanja kroz tečajeve, kao i pripreme za polaganje indu-
strijskih certifi kata (Cisco CCNA i CCNA Security). 
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      Promocija monografije Veleučilišta Velika Gorica

Osnivačima, članovima prvog upravnog vijeća, 
gradonačelnicima u mandatu za vrijeme osnutka i 
razvoja Veleučilišta dodijeljene su Povelje 
zahvalnosti, a prvim zaposlenicima zahvalnice za 
njihov predani rad u vrijeme osnivanja ove ustanove

Na Veleučilištu Velika Gorica predstavljena je mono-
grafi ja Veleučilišta pod nazivom Kako smo rasli. Monogra-
fi ja je napisana je na 190 stranica na kojima je obrađena 
kronologija razvoja Veleučilišta, kako obrazovna tako i 
ona koja se odnosi na samu izgradnju objekata.

U monografi ji su predstavljeni studijski programi, 
događanja kao i uloga Veleučilišta u brojnim domaćim i 
međunarodnim aktivnostima. Na kraju je popis svih dje-
latnika, kao i studenata koji su do sada završili studij. Uz to, 
u monografi ji je i organizacijska shema, osobna iskaznica, 
lokacija te simboli Veleučilišta. U monografi ji, autora Ane 
Mirenić i Zdravka Židovca, pokušala su se objediniti ime-
na ljudi i institucija koji su dali svoj doprinos u osnivanju i 
razvoju Veleučilišta.

Naime, na promociji Monografi je, koja je održana 
u velikoj dvorani nove zgrade, bili su osnivači Veleučili-
šta Marija Tomašić i dr. sc. Nenad Kacian, potom grado-
načelnici koji su vodili grad u vrijeme osnivanja i razvoja 
Veleučilišta, Ivan Šuker, Franjo Sever i aktualni gradona-
čelnik Dražen Barišić, kojima su dodijeljene Povelje za-
hvalnosti za njihov doprinos osnivanju i razvoju jedine 

visokoškolske ustanove u Velikoj Gorici. Tonino Picula, 
također jedan od gradonačelnika Velike Gorice svoju će 
Povelju zahvalnosti primiti u sljedeći utorak, kada će po-
sjetiti Veleučilište Velika Gorica.

Kako smo rasli

Tajana Amšel Zelenika
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      Promocija monografije Veleučilišta Velika Gorica

Povelja zahvalnosti dodijeljena je i predsjednici Upra-
vnog Vijeća dr. sc. Tajani Amšel Zeleniki.

Zahvalnice za vlastiti doprinos razvoju primili su 
i prvi zaposlenici Veleučilišta, prvi dekan dr. sc. Željko 
Dobrović, prvi prodekan koji je na toj funkciji bio do li-
stopada ove godine dr. sc. Vjekoslav Stojković, pomoć-

U ime nagrađenih zaposlenika 
zahvalio je bivši 

prodekan Vjekoslav Stojković, 
dok se u ime svih ostalih dobitnika 

uzvanicima i djelatnicima Veleučilišta obratio 
gradonačelnik Velike Gorice u vrijeme osnivanja 

Veleučilišta 2003. Ivan Šuker.

Željko Dobrović
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      Promocija monografije Veleučilišta Velika Gorica

„U ovih 12 godina našeg Veleučilišta stalno je trend napretka koji 
će se nastaviti u godinama koje su pred nama i Grad Velika Gorica, kao 

većinski vlasnik Veleučilišta, daje apsolutnu podršku 
i ima jasne i izvedive planove da se Veleučilište još proširi. 

Dakle za prihvat većeg broja studenata, da proširi svoje sadašnje 
kapacitete i da se proširi na ovom prostoru središta Velike Gorice 

kako bi ono u budućnosti možda bilo i vrlo vjerojatno će i biti, kampus“
 – rekao je gradonačelnik Dražen Barišić

Ivan Šuker Franjo Sever Vesna Valdec

 „Problemi su bili zato što je bio veliki otpor 
Fakulteta strojarstva i brodogradnje, 

a bilo je i nekih drugih veleučilišta u cijeloj 
Republici Hrvatskoj jer je dopusnicu za rad 

trebalo izdati Ministarstvo znanosti. 
Iz trećeg pokušaja smo uspjeli zahvaljujući 
zalaganju profesorice Krstelj.“ – prisjetila se 

Marija Tomašić, u to vrijeme zaposlenica 
Centra za vozila Hrvatske.

Osnivanje Veleučilišta:

Osnivači Veleučilišta su Grad Velika Gorica, 
Centar za transfer tehnologije i Visoka 

škola za sigurnost na radu koji 2003. donose 
Odluku o imenovanju prof. dr. sc. Vjere Krstelj 

za privremenog rektora za samostalno i 
pojedinačno zastupanje ustanove.

Prvi zaposlenici:

Vjekoslav Stojković
Željko Dobrović

Alen Stranjik
Sandra Horvat
Tamara Topić
Vesna Valdec

Prvo upravno vijeće 
Veleučilišta

dr. sc Nenad Kacian
dr. sc. Vjera Krstelj

Marija Tomašić
Neven Karas

Ante Šimunović
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      Promocija monografije Veleučilišta Velika Gorica

Napravit ćemo reviziju studijskih programa, što ustvari 
i jest sustav kvalitete koja nas i tjera na to, prilagoditi studijske

 promjene tržištu, modernizirati ih. S obzirom da digitalna tehnologija 
toliko brzo napreduje, jednostavno nema šanse da sutra studijski 

programi ne budu dostupni za učenje i na daljinu. E-učenje se mora 
uvesti u svim segmentima tako da ja vjerujem da ćemo mi među 

prvima biti ti koji će sve studijske programe tako izvoditi, 
i na engleskom jeziku.“ – najavio je dekan Ivan Toth.

Alen Stranjik Ivan Toth Dražen Barišić

nik dekana za međunarodnu suradnju Alen Stranjik i voditeljica Odsjeka za 
računovodstvene i knjigovodstvene poslove Vesna Valdec. Zahvalnice će se 
uručiti i prvim djelatnicima koji nisu bili na promociji Sandri Horvat i Tamari 
Topić, kao i članovima prvog upravnog vijeća Veleučilišta Nevenu Karasu i 
Anti Šimunoviću.

Djelatnici i Upravno vijeće Veleučilišta odužili su se dekanu dr. sc. Ivanu 
Tothu Poveljom zahvalnosti. Naime, dekan Toth funkciju je preuzeo 2004. go-
dine i do danas uspješno vodi Veleučilište Velika Gorica koje, samo 12 godina 
nakon osnivanja, ima 75 zaposlenika, više od stotinu vanjskih suradnika i oko 
1 500 studenata.
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Gradonačelnici Velike Gorice u 

vrijeme osnutka i razvoja

Veleučilišta:

Ivan Šuker

Franjo Sever

Tonino Picula

Dražen Barišić
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 Predstavljamo nastavnike

18

Matjaž Mihelčič, mr. sc. opt., predaje na studiju 
Očna optika od samog početka. Na tjednoj bazi 
putuje iz Slovenije te je u svom natrpanom 
rasporedu našao malo vremena za intervju u 
Gaudeamusu

Za početak, recite nam nešto o vašoj prošlosti, 
obrazovanju i iskustvima.

Već u srednjoj školi sam imao status vrhunskog 
sportaša, takmičio sam se u surfanju u slovenskoj repre-
zentaciji. Nakon toga sam nekoliko godina radio kao pro-
fesionalni windsurfer, vodio surf centre, sudjelovao na 
natjecanjima i trenirao po svijetu. Sa 23 godine sam se 
oženio, dobio prvog sina i preselio u Jesenice te radio u 
obiteljskoj optičarskoj fi rmi. I dalje sam još nekoliko sezona 
ljeti vodio surf centar u Bolu na Braču. Kasnije sam završio 
srednju optičarsku školu i položio majstorski ispit; tada već 
sa četiri sina i strpljivom ženom sam studirao očnu optiku 
u Münchenu, a kasnije sam završio Master iz optometrije 
na Hochschule Aalen. Kada sam nostrifi cirao diplomu to je 
bio prvi takav slučaj za područje optometrije u Sloveniji. U 
2010. godini upisao sam interdisciplinarni doktorski studij 
eksperimentalne psihologije na području vida koji ću us-
koro završiti. Stalni sam predavač na Univerzitetu u Ljubl-
jani i naravno, ovdje na Veleučilištu. Predsjednik sam Udru-
ženja slovenskih očnih optičara, član Europske akademije 
za očnu optiku i optometriju. Radim kao optometrist u 
privatnoj praksi, od ove godine i na Bledu, s naglaskom na 
specijalnim kontaktnim lećama i na binokularnom vidu. 
U istraživačkom smislu, najveći mi je interes na području 
stresa bliskog vida i porasta kratkovidnosti. 

Trebam ponovno izračunati što vrijedi u životu
Kako ste se snašli u ulozi predavača na Veleučilištu?

Pa, mislim, posve u redu. Nadam se da studenti razu-
miju moj djelomično „brački“ dijalekt, te da slovenskim stu-
dentima ne zvuči previše čudno da s njima pričam hrvatski, 
barem tijekom nastave. Malo mi je žao da još nismo uspjeli 
ostvariti „demo predavaonicu“, ali 
sve u svemu imamo jako  dobre 
prostorije i kvalitetnu opremu. 

Možete li usporediti 
iskustva vezana uz rad 
sa studentima ovdje 
u Hrvatskoj s vašim 
iskustvom u Sloveniji?

Općenito, mislim 
da je budućnost školo-
vanja u „p roblem based 
approach-u“, dok je 
zahtijevanje enciklo-
pedičnog znanja te 
učenje na pamet ne-
suvremeno. U optome-
triji je bitno znati što možete 
dobroga za nekoga napraviti i 
to onda izvesti te biti svjestan 
granica. Žao mi je onih par 
studenta koji gube vrijeme 
na našem studiju, jer su se 
trebali pronaći negdje drugdje. Također mi je žao da u 
strukama optike, optometrije i oftalmologije neki gleda-
ju sve samo kao biznis ili kao osobnu akademsku karijeru, 
a zaboravlja se na klijente, odnosno pacijente. A motivira 
me onih nekoliko studenata u svakoj generaciji, kod kojih 
vidim da su im principi i logika optometrije ušli „pod kožu“ 
i savladavaju stvari.

Kakvi su Vaši planovi za budućnost?

Kako nemam više 20 godina, pomalo trebam ponov-
no izračunati što vrijedi u životu, da ga ne trošim na nebitne 
detalje. Svakako ću, ako bude zdravlja, dalje surfati, plesati i 
činiti neke druge „beskorisne stvari“.  U bliskom planu imam 
nekoliko projekta. Jedan od značajnijih koji upravo poči-
nje je veliki projekt agencija NASA i ESA - testiranja vida u 
uvjetima simuliranog bestežinskog stanja, s ciljem ustanov-
ljenja razloga gubitka vida astronauta koji duže vrjemena 
borave u svemiru. Kao optometrist, zadužen sam za analize 
vidne funkcije te mjerenja prednjeg očnog segmenta. Radi 
se o velikoj međunarodnoj suradnji, a o našim rezultatima 
indirektno ovise moguće buduće misije na Marsu. 

(Pripremio: Siniša Stein)
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Međunarodne konferencije 

Uspjeh naših studenata na konferenciji u Brnu
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OCCSEE 2016

III. optometrijska konferencija
srednje i jugoistočne Europe

Veleučilište Velika Gorica se kroz
organizaciju međunarodne stručno znanstvene

 konferencije OCCSEE 2012 i 2014
pozicioniralo vrlo visoko uz europske eminentne institucije

    i time omogućilo kontinuirani transfer znanja
iz najrazvijenijih europskih zemalja

Dani kriznog upravljanja

OCCSEE 2016 nastavit će s dobrom praksom 
naučenom na prošlim konferencijama s ciljem 
daljnjeg jačanja suradnje svih sudionika 
optometrijske struke u Hrvatskoj i regiji srednje i 
jugoistočne Europe.

Hotel Radisson Blu Resort odabran je s ciljem omo-
gućavanja sudjelovanja 400 do 600 sudionika koliko ih se 
očekuje na slijedećoj OCCSEE 2016 konferenciji. Hotel Ra-
disson Blu Resort omogućit će organizaciju predavanja iz 
5 tematskih područja očne optike, optometrije i oftalmo-
logije te organizaciju preko 10 različitih radionica koje će 
se odvijati kroz tri dana trajanja konferencije.

Projekt OCCSEE ima veliki značaj za daljnji razvoj 

Konferencija će se održati u Splitu od 14. do 16. travnja 2016. u hotelu Radisson Blu Resort

Tema konferencije je Europsko sigurnosno okru-
ženje i izazovi. 

Stalno povećavanje stupnja pripravnosti na kri-
zna stanja i katastrofe od iznimne je važnosti za nji-
hovu prevenciju, postupanje kad se dogode, kao i za 
smanjivanje njihovih posljedica. To traži stalnu edu-
kaciju kadrova, prije svega onih koji izravno utječu na 
poboljšanje operativnih i institucionalnih kapaciteta za 
reagiranje na krizna stanja, te na aktivnosti u tijeku kri-
znih uvjeta i neposredno nakon njih.

optičarske i opto-
metrijske struke u 
regiji srednje i jugo-
istočne Europe.  III. 

optometrijsku konferenciju srednje i jugoistočne Europe 
poduprijet će veliki broj inozemnih partnera umrežava-
njem zainteresiranih strana za program koji će sadržavati 
OCCSEE 2016.

OCCSEE 2016 okupit će predavače i sudionike iz 
preko 20 zemalja srednje i jugoistočne Europe.

IX. međunarodna konferencija Dani kriznog upravljanja održat će se 12. i 13. travnja 2016. u Splitu. 

U tom kontekstu važna su i 
stalna istraživanja i razmjena isku-
stava u čemu je velika važnost i 
ove već tradicionalne konferenci-
je Dani kriznog upravljanja. Odr-
žavanje ove konferencije izraz je 

potrebe stalnog izučavanja i usavršavanja kriznog 
upravljanja, ali i potvrda hrvatske tradicije u sustavnoj 
organizaciji kriznog upravljanja.

Službeni jezici konferencije su hrvatski i engleski.

14. -16. travnja, 2016., Split, Dalmacija, Hrvatska
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Međunarodna suradnja

Potpisan sporazum o Erasmus+ suradnji sa 
sarajevskim Fakultetom za kriminalistiku, 
kriminologiju i sigurnosne studije u Sarajevu

Dekan Fakulteta za kriminalistiku, kriminologiju i si-
gurnosne studije dr. sc. Neđžad Korajlić i dekan Veleuči-
lišta Velika Gorica dr. sc. Ivan Toth potpisali su sporazum 
o suradnji na Erasmus+ programu, odnosno razmjeni 
studenata, nastavnika i nenastavnog osoblja dviju viso-
koškolskih ustanova.

Na potpisivanju sporazuma prisustvovao je i 
gradonačelnik Velike Gorice Dražen Barišić sa surad-
nicima, koji je još jednom potvrdio podršku Grada u 
nastavku i jačanju suradnje sa sarajevskim fakultetom.

Uvodno se, na počeku ceremonije potpisiva-
nja sporazuma, gostima obratio pomoćnik dekana 
za međunarodnu suradnju Alen Stranjik, naglaša-
vajući važnost međunarodne suradnje i konkretnih 

nastojanja na razmjeni znanja i iskustava.
Ovo je jedan u nizu bilateralnih sporazuma koje je Ve-

leučilište Velika Gorica do sada potpisalo s visokoobrazovnim 
ustanovama iz cijele Europe. Erasmus+ program proširen je 
sa suradnje s programskim zemljama unutar Europe i na su-
radnju s partnerskim zemljama u Europi i svijetu, a ovo je prvi 
ugovor koji je Veleučilište potpisalo s partnerskom zemljom.

Suradnja s Bosnom i Hercegovinom

Na potpisivanju sporazuma bili su i suradnici 
dekana Korajlića, kao i prodekan za nastavnu 

djelatnost Veleučilišta dr. sc. Ivan Nađ i pročelnik 
studija kriznog menadžmenta i upravljanja u 

kriznim uvjetima dr. sc. Branko Mihaljević.

U inozemstvo je do sada otišlo oko 30 
studenata Veleučilišta, a posebno dobra 

suradnja ostvarena je s ustanovama u Irskoj, 
Njemačkoj, Bugarskoj, Velikoj Britaniji, 

Sloveniji, Austriji i na Malti.
U sklopu Erasmus LLP i Erasmus+ programa na 
Veleučilištu Velika Gorica do sada su studijske 

programe pohađali studenti iz Rumunjske, 
Poljske i Češke
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Humanitarna akcija

Besplatan pregled vida i donacija 
naočala za socijalno ugrožene gra�ane
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Humanitarna akcija

Nakon zajedničke akcije Veleučilišta Velika 
Gorica kao regionalne visokoobrazovne ustanove u 
području optometrije, Essilora kao svjetskog 
proizvođača naočalnih leća i Tehničke škole Ruđera 
Boškovića koja obrazuje očne optičare, korisnici 
velikogoričkog Centra za socijalnu skrb 
dobili su dioptrijske naočale.

U zajedničkoj humanitarnoj akciji studenti 
optometristi Veleučilišta Velika Gorica, pod men-
torstvom svojih profesora, vršili su mjerenje oštrine vida 
socijalno ugroženima i korisnicima Centra za odgoj i ob-
razovanje, Essilor je donirao naočalne leće, a učenici teh-
ničari očne optike Tehničke škole Ruđer Bošković izbru-
sili su leće i ugradili ih u donirane okvire pod vodstvom 
svojih strukovnih učitelja. Okvire za naočale doniralo je u 
ovoj akciji nekoliko optičarskih radnji.

-Ponosni smo što naši studenti, nastavnici i naši su-
radnici iz srednje optičarske škole, te naši poslovni par-
tneri, pružaju pomoć onima koji si to sami ne mogu pri-
uštiti i organizirati. U poslu kojim se mi bavimo, odgojem 

mladih stručnjaka optometrista važno je utjecati na sva-
ku komponentu koja čini cjelovitost osobe: znanje, vješti-
na, odnos i komunikacija sa klijentima, odnos sa drugim 
članovima tima, humanost i želja za pomaganjem. Opto-
metristi, uz optičare i oftalmologe, čine takozvani „ 3 O“ , 

tim za čuvanje i poboljšanje vida. Osobito smo ponosni 
što je jedan od tri O u Velikoj Gorici, kao prvi u regiji.

Već je nekoliko generacija optometrista završilo 
naobrazbu na Veleučilištu u Velikoj Gorici i danas vrijed-
no rade diljem Hrvatske i okolnih država. Studenti opto-
metrije dijele ista znanja i vrijednosti, pa je utjecaj našeg 
studija nedvosmisleno međunarodni, što nas još više ob-
vezuje kao dionike hrvatske izvrsnosti. Neka ovogodišnja 
akcija bude dobrim primjerom i obvezom za sve budu-
će generacije studenata optometrije-, rekao je pročelnik 
studija Očna optika, izv. prof. dr. sc. Josip Čulig.

Optometristi, uz optičare i oftalmologe  čine 
    takozvani „ 3 O“ , tim za čuvanje i poboljšanje vida
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Nastavnik  na Veleučilištu, 
izv.prof.dr.sc. Željko 
Dobrović, sudjelovao je kao 
gost predavač, na seminaru 
“Strategy Making Process 
and Strategic Financial 
Management - the Role of 
the Internal Audit and 
Control Functions” - Basics 
of SSR Series - SSR-06-S,  
održanom u organizaciji 
RACVIAC centra za 
sugurnosnu suradnju i 
Ministarstva obarne Crne 
Gore. 

Svrha seminara je isticanje posebnih rješenja 
koja zahtijeva proces reforme nacionalnog sugurnos-
nog sektora. Cilj seminara je okupljanje sudionika u 
dvije kategorije. Prva grupa koja se bavi procesom 
izrade strategija te druga grupa koja je uključena u 
fi nancijski menadžment, koji 
osigurava provedbu naciona-
lnih strategija. Glavni pociljevi 
seminara su:
: Rasprava o najnovijim rješenjima u području meto-

dološke izrade strategija,
: Rasprava o nacionalnim iskustvima u području izrade 

strateških dokumenata,
: Rasprava o vezi između procesa izrade strategija, pro-

vedbe strategija i strateškog upravljanja fi nancijama
: Uvođenje strateškog procesa unutrašnje revizije u 

kontekstu prethodnih ciljeva,
: Identifi ciranje uloge unutrašnje revizije u reformi 

proračunskog sustava i efi kasnom upravljanju fi -
nancijama.

Događaj je organiziran kao seminar i vođen je 
kombinacijom predavanja, nacionalnih prezentacija i 
grupnih diskusija.

Ovaj seminar jedan je u nizu seminara koji s eizvo-
de već pet godina uzastopno u organizaciji RACVIAC 

centra za sigur-
nosnu surad-
nju. Sigurnosni 

sektor, koji uključuje i obranu, zahtjeva jasne nacional-
ne strategije, jer najčešće ima najveći udio u državnom 
proračunu. Radi toga, kompletan skup pažljivo dizajni-
ranih strategija, koje prati efi kasano upravljanje fi nan-
cijama, je neophodan za stvaranje nove vrijednosti na 
nacionalnoj razini.

Izv.prof.dr.sc. Željko Dobrović održao je predava-
nje na temu: “Measuring Results in Strategic Planning 
- Internal Audit as a Tool for Strategic Managers”.

Na seminaru je sudjeovalo oko trideset učesnika 
iz vladinih i nevladinih organizacija zemalja jugoistočne 
Evrope.

Veleučilište sudionik seminara u Crnoj Gori
Međunarodna suradnja

Seminar je održan od 7. do 9. prosinca 2015. godine
 u Sutomoru, Crna Gora
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Ove godine Sveučilište u Zagrebu organiziralo je 
svoju 20. smotru koju je posjetilo tisuće 
srednjoškolaca i studenata 

Podjelom priznanja u dvorani Studentskog cen-
tra u subotu, 14. listopada, završila je Smotra sveučili-
šta u Zagrebu na kojoj se i ove godine uspješno pred-
stavilo Veleučilište Velika Gorica. 

Tijekom dva dana naši su studenti promovirali 
VVG kroz nove brošure, dok su studenti očne optike 
zainteresiranim posjetiteljima mjerili oštrinu vida.

Uz 33 sastavnice Sveučilišta u Zagrebu, na 
ovogodišnjoj 20. smotri predstavile su se visoko-
obrazovne ustanove iz cijele Hrvatske, više od 80 

izlagača. Tijekom tri dana program Smotre vidjelo je 
više od 25 000 posjetitelja.

Sveučilište u Zagrebu i ove 

je godine organiziralo Smotru kako bi se učenici za-

vršnih razreda srednjih škola, studenti i svi zaintere-

sirani informirali o studijskim programima i upisnim 

uvjetima, studentskome životu i uvjetima smještaja 

tijekom studiranja u Zagrebu, opremljenosti pojedi-

nih fakulteta, kreativnim mjesti-

ma za zapošljavanje u pojedinim 

strukama te o brojnim drugim 

pojedinostima koje su mladim ljudima važne prili-

kom odluke o upisu na fakultet. 

Na ovogodišnjoj 20. smotri predstavile su se
visokoobrazovne ustanove iz cijele Hrvatske, više od 80 izlagača

Tijekom tri dana program Smotre
idjelo je više od 25 000 posjetitelja

Smotra Sveučilišta u Zagrebu

VVG na najvećoj smotri
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Info dan za studente

Početkom akademske godine Veleučilište je sa 
Studentskim zborom organiziralo Info dan za 
studente 

Preko 60 naslova knjiga u nakladi Veleučilišta stu-
denti su tijekom Info dana mogli  nabaviti po sniženim 
cijenama i do 80 posto. Također su imali priliku kupiti 
majice s logom Veleučilište po promotivnoj cijeni. Stu-
dentima je u sklopu Info dana predstavljen rad Odjela 
za nastavnu djelatnost, Odsjeka za kvalitetu, Studentske 
referade, Knjižnice, Studentskog zbora, Savjetovališta za 
studente (SOVA) te su promovirani novi broj Informativ-
nog lista Gaudeamus i nove mrežne stranice Veleučilišta.

Stude nti druženja vole posebno ako se događaju 
na njihovom „faksu“. Posebno je veliki interes bio za kup-

Predavanja i promotivna prodaja knjiga

nju knjiga i majica s logom Veleučilišta. Nastojanja su su 
da se ovakve prilike studentima pruže i češće tijekom 
godine.  

Nadamo se da smo na ovaj način približili studenti-
ma naše odjele i odsjeke, kao i aktivnosti Veleučilišta koji 
su posebno bitni u njihovom studiranju. Zahvaljujemo 
svima njima, kao i nastavnicima i djelatnicima koji su po-
mogli u pripremi i realizaciji Info dana.
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Info dan za studente

Što je to Erasmus+? 
Za studente su organizirana i predavanja na temu cjeloživotnog učenja, Erasmus+ programa, kao i mogućnosti 

odlaska na rad u SAD, što je studentima postao veliki izazov jer, osim što mogu puno naučiti o drugim kulturama, 
proputovati djelić svijeta, mogu nešto i zaraditi. Kroz ovakav program tijekom ljeta studenti imaju priliku

 steći nova iskustva, usavršiti engleski jezik i upoznati mlade ljude iz cijelog svijeta.
Podsjetimo da je svake godine i sve više zainteresiranih za odlazak na studij ili praksu na visokoobrazovnu ustanovu u 

nekoj europskoj zemlji, a Veleučilište do sada ima 19 takvih potpisanih bilateralnih ugovora o Erasmus suradnji. 
Na predavanjima studenti mogu doznati uvijek nešto više i dobiti odgovore na svako svoje pitanje. 

Iskustva vanjskih suradnika
U sklopu Info dana održan je i sastanak unutarnje 

prosudbe s vanjskim suradnicima. Naime, predstavnici 
Gašparić grupe d.o.o. izmijenili su s djelatnicima 

Veleučilišta vlastita iskustva u prezentaciji tvrtke u 
Hrvatskoj ali i u inozemstvu te probleme s kojima se 

obično zaposlenici susreću kod sudara različitih kultura. 

Cjeloživotno učenje
Mr. sc. Davorin Valenčić održao je predavanje studentima 

o važnosti cjeloživotnog učenja i svim prednostima 
takvog usavršavanja koji mogu itekako pomoći kod 

zaposlenja. Takvo je obrazovanje posebno važno ako se 
govori o mogućnosti napredovanja na svom radnom 
mjestu. Kroz stvarne životne situacije studenti su na 
najbolji mogući način imali priliku shvatiti važnost 

cjeloživotnog učenja. 

Diplome za polaznike CISCO akademije
VVG Cisco mrežna akademija također je jedan od načina 

cjeloživotnog obrazovanja.  Tijekom Info dana polaznicima 
CISCO akademije uručene su diplome o završenom 
obrazovanju. Naime, za CISCO akademiju vlada veliki 

interes te su kvote, koje su ograničene, uvijek popunjene. 
S diplomama CISCO akademije puno je veća mogućnost 

napredovanja, posebno ako uzmemo u obzir
 brzi razvoj informacijskih tehnologija te veliku potrebu 

da pratimo njihov razvoj. 
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Alumni

Naš alumni Anđelko Markulin studentima VVG-a 
održao je predavanje pod nazivom Kako do zaposlenja 
u Europskoj uniji. 

Osim sadašnjim studentima, Anđelko je preda-
vanje održao i za okupljene alumnije, koji su dobili 
konkretne savjete kako do zaposlenja u institucijama 
Europske unije.

Predavanje An�elka Markulina

Po dsjećamo da je Anđelko Markulin prošao za-
htjevna testiranja i sredinom lipnja dobio posao u Europ-
skom parlamentu, te uskoro putuje u Luxembourg gdje 
ga čeka radno mjesto Change managera. Ipak, nije sve 
bilo tako lako. Do ovog je uspjeha trebalo proći dug put. 
Između ostalog, Anđelko je bio student prvog naraštaja 
VVG-a i ponosni je vlasnik našeg indexa broj 000007.

Pripreme za Info dan Kako se što bolje pripremiti za Info dan? 
Svatko ima neki svoj zadatak, a naš Ivica primio se montiranja propagandnog panoa.
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Brucošijada 2015.

Joπ jedna brucoπijada…

ove godine naši su studenti  slavili u velikogoričkom Klubu 100
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Izdavač: 
Veleučilište Velika Gorica, 

Zagrebačka ulica 5, 10 410 Velika Gorica

e-mail: info@vvg.hr

tel: 01 6222 501

fax: 01 6251 301

www.vvg.hr

www.facebook.com/veleucilistevg

Za izdavača: 
Ivan Toth

Glavni urednik: 
Alen Stranjik

Zamjenica glavnog urednika 
i izvršna urednica: 

Ana Mirenić

Novinari: 
Ante Bunoza, Danijela Sekulić, Siniša Stein, Marina 

Črnko, Mihael Đevenica, Tomislav Hubak

Grafi čko oblikovanje: VBS

Kontakt uredništva: ana.mirenic@vvg.hr

Tisak: Alka print d.o.o.

Naklada: 1 000 primjeraka

Informativni list Veleučilišta Velika Gorica

Svim našim brucošima želimo sretan 
nastavak nastave, položene sve  ispite i 
što brži završetak  studija!

Najviše se plesalo……

…i pjevalo

Pričalo o svim drugim 
stvarima, 
osim o predavanjima 
i ispiti ma….

Družilo se… 

…zabavljalo….

A,malo se i pilo…



Dragi studenti, 
želimo vam nastavak uspješnog obrazovanje na VVG-u i u 

       novoj                                                          godini!

Dragi studenti, 
želimo vam nastavak uspješnog obrazovanje na VVG-u i u 

  novoj                                                godini!


